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Usnesení ze zasedání zastupitelstva obce Lično
Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično 

konaného dne 11. 5. 2023, pořadové číslo 6

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. rozpočtové opatření č. 1/2023,
3. info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů,
4. info  - dotace a připravované projekty.

Zastupitelstvo obce Lično schvaluje:
1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu usne-

sení ve složení  Monika Hejnová a Ing. Martin Falta,
2. smlouvu o spolupráci při zajištění zpětného odběru a zařazení mís-

ta zpětného odběru do obecního systému odpadového hospodář-
ství mezi námi a fi EKO-KOM,

3. nabytí nemovitosti do majetku obce Lično v katastrálním území 
Ostašovice: LV 413, p.č.75, druh pozemku: trvalý travní porost, 
výměra 252m2 a pověřuje starostku k jednání o kupní smlouvě a je-
jímu podpisu,

4. rozpočtové opatření 2/2023.

Usnesení z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Lično 
konaného dne 22. 6. 2023, pořadové číslo 7

Zastupitelstvo obce Lično bere na vědomí:
1. kontrolu plnění usnesení a úkolů z minulých zasedání ZO,
2. rozpočtové opatření č. 3/2023,
3. info o stavu finančních prostředků, úroky z vkladů,
4. info  - dotace a připravované projekty.

Zastupitelstvo obce Lično projednalo a schvaluje:
    1. program zasedání a schvaluje návrhovou komisi pro přípravu 

usnesení ve složení Ing. Jan Baše a Bc. Jana Červinková,

2. Závěrečný účet obce Lično za rok 2022 a v souladu s ustanovením 
§17 odst. 7 zákona č.250/2000 Sb., ve znění pozdějších předpisů 
a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením obce Lično včet-
ně zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce Lično za rok 
2022 a to bez výhrad,

3. účetní závěrku obce Lično včetně výsledku hospodaření obce 
za účetní období 2022 sestavenou ke dni 31. 12. 2022. Spolu 
s účetní závěrkou schvaluje i výsledek hospodaření za rok 2022 - 
převedení na účet 432 - Výsledek hospodaření minulých účetních 
období,

4. schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Lično 
včetně výsledku hospodaření PO za účetní období 2022 sestave-
nou ke dni 31. 12. 2022. Výsledek hospodaření bude převeden 
do rezervního fondu.

5. Návrh střednědobého výhledu Obce Lično r. 2023 - r. 2026,
6. prodloužení termínu předložení vyúčtování veřejnoprávních smluv 

za rok 2022 do 30. 6. 2023 na základě termínových dodatků k ve-
řejnoprávním smlouvám,

7. prodej pozemku p. č. 3011 o výměře 2279 m2 a p. č. 3014 o výmě-
ře 1841 m2 v k.ú.Lično pro TJ SOKOL Lično z.s., IČ: 48617091 
za částku 1Kč/m2 a související náklady a pověřuje starostku k pod-
pisu kupní smlouvy se zřízením předkupního práva smluvního 
s věcněprávními účinky k nemovitostem ve prospěch Obce Lič-
no jako oprávněného předkupníka (předkupní právo bude zřízeno 
bezplatně a na dobu neurčitou) - obec Lično při jakémkoliv úplat-
ném či bezúplatném převodu Nemovitostí bude mít právo koupit 
Nemovitosti zpět za kupní cenu stejnou za jakou Nemovitosti kou-
pí zájemce o koupi (tj. za cenu 1,- Kč/m2),

8. podání žádosti o dotaci pod vydaným stavebním povolením – Lič-
no, komunikace pro pěší, č. zak. 2020/006 a Prodloužení komuni-
kace pro pěší č.zak.2020/007 dle nabídky dotačních titulů,

9. vyřazení zakázky 042.0070 – Polní cesta C10+C11 z účtu 042 – 
Pořízení dlouhodobého hmotného majetku.

Slovo starostky
Vážení spoluobčané, milí sousedé, 
čtenáři,
 
letošní rok se přehoupnul do své 
druhé poloviny, mnohým začínají 
zasloužené prázdniny a dovolené. 
Na mně je, abych vám přiblížila čin-
nost na obci a informovala vás o ak-
tuálním dění.

V minulých měsících se podařilo dokončit bezpečný přechod. 
Navíc nad rámec projektu jsme nechali připevnit na sloup zr-
cadlo pro lepší rozhled dětí jdoucích ze školy. K obnovení 
vodorovného značení po Ličně ještě dojde v následujících 
měsících.

Bezpečnost bude také zabezpečená na ulici k okálům na Dra-
hách, kde bude nainstalovaný nový retardér vč. značení, pro-
tože na nové komunikaci – i když se jedná o obytnou zónu 
– je velký zde provoz a zejména dovážkové služby jezdí ne-
přiměřenou rychlostí.

Podařil se nám nákup strategického pozemku nad vodoje-
mem v Radostovicích a došlo tak k propojení Radostovic 
a Ostašovic po pozemcích obce.

Byly vyúčtovány dotace na štěpkovač a přechod, avizovaná 
dotace na vybavení knihovny také proběhla. Knihovna je 
vybavená počítačem a čtečkou, jsme navázáni na informační 
systém TRITIUS, kterým jsou propojené knihovny v okrese, 
a můžeme tedy čerpat z jejich knižních fondů. Podařilo se vy-
stavět první nové stání pro kontejnery na MOK K Okálům.
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Velkou radost mám osobně z návsi v Radostovicích, kterou 
jsme nejen zabezpečili proti vodě, ale došlo také k rozšíření 
kontejnerového stání pro odpad a k celkovému vylepšení ná-
vsi. Však toho již také bylo třeba.

Věřím, že se nám podaří zajistit kronikáře, protože obec musí 
ze zákona vést kroniku a nyní máme kroniku doplněnou 
do roku 2018. Tento úkol vnímám jako nelehký a dlouhodo-
bě neřešený.

Jsem velmi ráda, když přicházíte s podněty, co by se dalšího 
mohlo vylepšit, udělat a zlepšit tak kvalitu našeho života, spo-
lečného soužití a celkově okolního prostředí. Vítám každý váš 
podnět a nápad.

Ráda bych také poděkovala všem za přípravu a průběh kultur-
ních a sportovních akcí v obci – Ličenskou pouť, obecní den 
a turnaj v nohejbalu, Noc kostelů, hasičskou soutěž, kácení 
máje a akce pro děti konané na hřišti pod křídly TJ Sokol 
a dalšími. Sešli se tady báječní lidé, kteří dokazují, že jde orga-
nizovat krásné a úspěšné akce. Díky.
 
Do nadcházejících letních měsíců vám všem přeji pohodu, 
hodně sluníčka i deště, houbařům plné košíky, plavcům čistou 
vodu tak akorát teplou, dětem krásné prázdniny, dospělým 
pokojnou a odpočinkovou dovolenou a všem šťastný ná-
vrat z cest domů, a abychom se všichni po prázdninách sešli 
ve zdraví a pohodě.

     Vaše starostka Ing. Martina Ludvíková

Vítání občánků 
V rekonstruovaných prostorách vinárny jsme v neděli  
18. června 2023 uvítali nové občánky Lična, Ostašovic 
a Radostovic spolu s dětmi ze základní školy, které si s paní 
učitelkou připravily velmi milý program s písničkami a bás-
ničkami.

Tím, že rodiče přivedou na svět děťátko, neobohatí rodina 
pouze sebe, ale také přibude nový občan i naší obci a naší 
vlasti. Rodiče tudíž přináší velmi vzácný dar nejen rodině 
a sobě, ale celé společnosti.

Do naší obce přibylo za uplynulé období sedm dětí.  
S pozváním a s termínem k aktu vítání občánků jsme trochu 

otáleli a čekali, až se jedno z dětí narodí. Nakonec jsme vítali 
šest dětí: Viktorii Gašparovič, Václava Šestáka, Dianu Pi-
jákovou, Tobiase Korába, Stellu Novohradskou a Karolínu 
Novotnou. Rodina nejmladší holčičky se vítání nezúčastni-
la, ale byl nabídnut jiný termín v průběhu července, takže 
malou holčičku Štěpánku Burketovou budeme mít možnost 
uvítat u nás na obecním úřadě.

Vítáme tedy ještě jednou s upřímnou radostí do života 
všechny děti a rodinám přejeme, aby své příští dny prožívali 
v plné pohodě, ve zdraví, lásce a radosti.

Ing. Martina Ludvíková, starostka obce
Alena Padriánová, předsedkyně SPOZ
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Ličenská pouť a obecní den

V letošním roce byla pouť v Ličně spojená také s obec-
ním dnem. Bohatý program se tedy odehrával nejen v so-
kolském areálu, ale také ve veřejných prostorách obce. 
Na obecním úřadě vás během odpoledne přivítali zástupci 
obce s malým občerstvením a připravenou výstavou ob-
razů a starých i novodobých fotografií. Byly k nahlédnu-
tí i ke koupi některé staré i novější tiskoviny týkající se naší 
vesnice, a k prohlédnutí v kůži vázané obecní kroniky. Dále 

jste mohli zavzpomínat na dětská léta v mateřské školce 
a základní škole, navštívit místní kostel a obdivovat jeho 
barokní výzdobu. Jednou ze zastávek byla také hasičárna, 
kde svoji techniku předvedli naši hasiči a mohli jste také 
shlédnout komunální techniku, kterou obec používá.

Celkově byla výstava ve všech prostorách velmi úspěšná. 
Všem, kteří se podíleli na její pří-pravě, patří velké poděko-
vání.

Protože se snažíme zpřístupňovat obecní úřad a nabídnout 
všem možnost shlédnout výstavu i v klidu beze spěchu, bude 
výstava obrazů, fotografií a tiskovin pokračovat i nadále, 
a to alespoň do poloviny září 2023. Kdo jste tedy nestihl za-
vítat na obecní úřad v průběhu pouti, přijďte kdykoliv v pra-
covní době -  jsou pro Vás dveře otevřené.

Těšíme se na setkání s vámi.
Ing. Martina Ludvíková, starostka obce

Jaroslava Kučerová, referentka

Rekonstrukce vodojemu v Radostovicích
Ve spolupráci Dobrovolného svazku obcí Dřížná, jehož 
jsme jako obec součástí, a provozovatelem vodovodu spo-
lečností AQUA SERVIS, a.s. došlo v letošním roce v měsíci 
květnu k výměně starého již nefunkčního potrubí v arma-
turní komoře přerušovací akumulace pitné vody Radostovi-
ce. Veškeré staré vodovodní potrubí bylo vyměněno za nové 
nerezové. Byla také kompletně vyměněna elektroinstalace.
I nadále se budeme snažit provádět postupnou výměnu sta-
rých a často poruchových vodovodních řadů, což přispěje 
ke zkvalitnění dodávek pitné vody.

Ing. Martina Ludvíková, starostka obce
Jiří Luňák, vedoucí provozu vodovody

AQUA SERVIS, a.s.
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Upozornění pro občany:
ŽÁDOST

O DŮSLEDNÉ TŘÍDĚNÍ ODPADŮ
Žádám tímto všechny o důsledné třídění odpadů. Využívej-
te, prosím, popelnice a kontejnery výhradně na odpad, pro 
který jsou určeny. Stále častěji jsou do domovních odpad-
ků vyhazovány suroviny, které mohou přijít do kontejnerů 
se separovaným (tříděným) odpadem. Vše je surovina, 
která nám ve výsledku pomáhá nezvyšovat poplatky 
za komunální odpad. Každé kilo navíc se počítá!

Stále častěji se setkáváme s kovy jak v komunálním tak v se-
parovaném odpadu. Pokud máte kovy na likvidaci a neví-
te kam s ním, zavolejte k nám na obec (tel. 494 384 204 

nebo 724 181 636) a naši pracovníci k vám přijedou a kov 
odvezou. Je také možnost využít velkoobjemový kontejner 
na kovy u benzinky v Ličně. 

PRODEJ DŘEVA Z OBECNÍHO LESA 
– SAMOVÝROBA 

Všem občanům tímto nabízíme v porostech do 40-ti let 
možnost samovýroby dřeva na topení. Nutno je předem se 
domluvit na obci, kde vás budeme informovat o možnos-
tech samovýroby. Dále pak budete jednat s naším lesním 
hospodářem panem Dostálem, který stanovuje cenu podle 
hmotnatosti porostu. Cena je v rozmezí 200-400Kč/m3.

Ing. Martina Ludvíková, starostka obce

Rodinná alej života
Vážení spoluobčané,

jelikož je letošní léto opět velmi teplé a suché, nezapomínej-
te, prosím, na svoje stromky v aleji. Vaše třešeň určitě ocení, 
když ji občas navštívíte a zalijete ji. Pokud byste měli pocit, 
že se vašemu stromku nedaří, dejte nám vědět a zkusíme 
stromek zachránit. Bohužel je však příroda někdy silnější. 
V případě uhynutí stromek při dalším sázení vyměníme 
za nový.

Jak jsem již psal v minulém článku, podzimní sázení  
proběhne 28. 10. 2023. Plánujeme založit alej i v Ostašovi-
cích. Kdo máte zájem a příležitost stromek zasadit, nevá-
hejte se u mě přihlásit (martinekfalta@seznam.cz nebo na  
tel. +420 605 809 141). Budu se těšit na společné setkání.

Ing. Martin Falta

Knihovna
Počátkem letošního roku jsme požádali na Ministerstvu  
kultury o dotaci na modernizaci naší obecní knihovny 
VISK3.

Hlavní aktivitou projektu je systém Tritius - knihovní sys-
tém vyvíjený od základu v České republice založen na pev-
ných základech s více než 20ti letou zkušeností s vývojem 
knihovních systémů. Na tento systém je napojeno více než 
2300 knihoven po celé ČR a jsou připraveny navzájem sdí-
let knižní fond, informace a požadavky. Naše knihovna se 
tak zařadila mezi moderní knihovny i v rámci našeho okre-
su. Knižní fond tak tedy můžeme sdílet nejen s naší „part-

nerskou“ knihovnou v Rychnově nad Kněžnou, ale také  
se všemi knihovnami v okolí.

Mimo software byla knihovna vybavena také  
notebookem a čtečkou pro snadnou evidenci knih přes 
čárové kódy. S těmi našimi nám opět pomáhá Městská 
knihovna v Rychnově nad Kněžnou, kdy si pracovni-
ce odvezly náš knižní fond k polepení knih štítky. Paní 
Kaločová z Městské knihovny také v průběhu června 
zaškolila naší knihovnici paní Červenou do používání 
celého systému.
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Dále jsme se také dovybavili projekčním plátnem a data-
projektorem, které využijeme na různé prezentace a besedy, 
které v budoucnu plánujeme.

Najděte si tedy cestu do naší knihovny a navštivte ji. Budete 
mile překvapeni jak prostředím, tak vybavením a nabídkou.

OZNAMUJEME, ŽE OD 1. ČERVENCE 2023 
DO ODVOLÁNÍ JE KNIHOVNA OTEVŘENA VE-
ŘEJNOSTI VŽDY VE ČTVRTEK OD 19:00 DO 20:00 
HODIN.
 

    Ing. Martina Ludvíková, starostka obce
    Marie Červená, knihovnice

Mateřská škola
Červen ukrajuje ze svých posledních dnů, léto je na začát-
ku a školní rok 2022 – 2023 u svého konce. Děti se těší 
na prázdninové radovánky a dny strávené s rodiči nebo 
u babičky a dědy.

Alespoň krátce si připomeňme poslední týdny v naší školce, 
které jsme se snažili dětem zpestřit.

Na konci března se vydali předškoláci na návštěvu za starší-
mi kamarády do základní školy. Zúčastnili se výuky v první 
třídě, seznámili se s prostorami školy i školní družiny, kterou 
již brzy bude většina dětí navštěvovat.

Rovněž další projektový den divadélka JÓJO byl bezchybný. 
Představení s názvem Trampoty čarodějky Čárymůry, mělo 
velký úspěch. Ostatně jako vždy paní herečky svým vtipem 
a veselým podáním potěšily děti i dospělé. Děti si během 
pohádky nenásilnou a zábavnou formou zopakovaly názvy 
stromů, jarních rostlin i zvuky zvířat. Připomněly si kouzel-
ná slovíčka: promiň, prosím, děkuji.

I měsíc duben si děti 
náležitě užily. Před-
školáci dostali na-
bídku (kterou velice 
rádi přijali) společ-
ného výletu se ško-
láky do hradeckého 
Planetária. Děti zís-
kaly základní zna-
losti při pozorování 
noční i denní oblo-
hy. Virtuální průlet 
sluneční soustavou 

dětem ukázal její uspořádání. Na některé objekty se mohly 
podívat podrobněji - planety a jejich měsíce, jádra komet 
nebo souhvězdí noční oblohy.

Společně jsme prožili krásné poznávací odpoledne.

Ani pozvání do ZUŠ v Rychnově n. Kn. jsme neodmítli. 
Děti se seznámily s prací a náplní jednotlivých kroužků, ně-
které možná již od září začnou navštěvovat.

Poslední dubnový den patřil čarodějnickému reji na školní 
zahradě. Společné dopoledne strávené se staršími kamarády 
ze školy jsme zakončili opékáním párků.
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Květen tradičně zahajujeme besídkou pro maminky. Vzhle-
dem k velké nemocnosti dětí (trápily nás neštovice), děti 
maminky pozdravily, zazpívaly a popřály pouze přes face-
boook.

Návštěva Klicperova divadla v Hradci Králové byl pro 
děti velký zážitek. Shlédly jeden z nejznámějších česky vy-
cházejících komiksů Čtyřlístek se čtyřmi hlavními hrdiny 
– kocourem Myšpulínem, prasátkem Bobíkem, bílou fen-
kou Fifinkou a zajícem Pinďou. Představení si děti moc 
užily.

Ke Dni dětí, který slavíme 1. června, jsme připravili pro-
jekt „Děti z celého světa“. Společně jsme se vydali do pří-
rody plnit zadané úkoly, v cíli pak děti hledaly ukrytý 
poklad. Celé bezva dopoledne jsme zakončili opékáním 
párků. Touto cestou děkujeme paní Jaklové za propůjče-
ní krásného místa nad Ličnem, kam se určitě někdy rádi 
znovu vydáme.

Školní výlet byl letos ve všech směrech úžasný. Sice jsme 
nenajeli stovky kilometrů, pouze jsme se přesunuli z Lična 
linkovým autobusem do blízkých Přepych a zbytek výletu 
jsme strávili v přírodě. Krásnou procházkou jsme došli 
do Dřízeňského údolí, posvačili v altánku u kaple Panny 
Marie Lurdské, prošli křížovou cestu se čtrnácti zastave-
ními a Božím hrobem. Další cesta nás dovedla do Skřít-
kového lesa, který vlastně vznikl náhodou, když děti při 
procházce s rodiči začaly v lese stavět různé domečky 
a přístřešky z materiálu, který našly v lese. Tak postup-
ně vznikaly další a další stavení. A naše děti se stavbami 
radostně pokračovaly. Poslední zastávkou byla rozhledna 
Osičina, kde paní Zárybnická (děkujeme) poskytla osvě-
žení dětem v podobě nanuků a dospělákům uvařila kávu. 
Zpět do Lična nás opět odvezl z Vojenic linkový autobus.

Jednou z posledních akcí v tomto školním roce bylo tra-
diční slavnostní šerpování a pasování předškoláků na ško-
láky. To vše za účasti rodičů, paní starostky i učitelek zá-
kladní školy. Každý rok se s námi loučí někdo, koho jsme 
měli rádi, na koho jsme se těšili, prožívali s ním veselé 
i smutné chvilky, někdy setřeli slzu, jindy se společně smá-
li, vždy nám spolu bylo dobře a za ty roky zažili spoustu 
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krásných chvil. Letos ve školce končí Hanička Bradáčová, 
Elinka Pijáková, Verunka Řehounková, Verča Šestáková, 
Nikolka Zárybnická, Žofinka Zárybnická, Filípek Merta, 
Adámek Škop a Páťa Voda. Od září jim začnou nové po-
vinnosti a jejich značky budou poznávat nová „mrňata“.

Tečkou za krásným, i když trochu smutným odpoled-
nem byl přípitek šampaňským a zmrzlinovým pohárem 
paní starostky. Dětem, které dostaly šerpy, končí jedna 
etapa života. Čekají je noví kamarádi, nové paní učitelky,  
ale i nové povinnosti.

I my, učitelky a provozní zaměstnanci mateřské školy  
přejeme všem dětem, rodičům i čtenářům Zpravodaje 
krásné léto plné sluníčka, pohody a odpočinku.

Základní škola

Čarodějnický slet na naší škole
V pátek 28. 4. se do školy slétly čarodějnice, čarodějové, 
dokonce i sám Harry Potter z Bradavic. Hned od samého 
rána probíhala výuka tematicky. Žáci počítali pavouky, hady, 
košťata. Kromě řešení různých typů tematicky zaměřených 
úloh ve skupinkách i samostatně se dověděli i něco o pů-
vodu tradice pálení čarodějnic. Někteří si četli z knihy Malá 
čarodějnice, jiní si pustili pohádku Chaloupka na vršku - Jak 
odletěly čarodějnice. Malovali čarodějnice a učili se zaklína-
dlo, aby je dobré čarodějky ochraňovaly a v noci čarodějně 
všechno zlo odnesly pryč. Po dvouhodinové tematické výu-
ce byl připraven zábavný program na školní zahradě, na kte-
rý byly přizvány i děti z mateřské školy. Nejprve si všichni 

dali svačinku - voňavé opečené párky, a poté se přesunuli 
k plnění úkolů na jednotlivých stanovištích. Létali na koštěti 
mezi stromy, trefovali obří pavučinu míčky, pořádali závody 
pavouků namotáváním provázku na roličku, lovili čaroděj-
nické překvapení v barevném špagetovém slizu. Nechyběla 
ani ochutnávka léčivých lektvarů z kopřiv, pampelišek, sed-
mikrásek. Čarodějnický slet byl završen tancem na píseň 
„Saxana“ v podání všech čarodějnic a čarodějů základní 
školy, za který je děti z mateřské školy i zaměstnanci školy 
odměnili potleskem. Celé dopoledne si všichni užili.

Sportovní víceboj v Potštejně
Dne 28. 6. 2023 se skoro stovka dětí se zúčastnila olympi-
ády pro malotřídky, kterou připravila ZŠ a MŠ v Potštejně. 
Přijelo 7 škol z okolí, aby změřily síly v 10 disciplínách. Sa-
motnému víceboji předcházel trénink v jednotlivých disci-
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plínách. Žáci naší školy se připravovali v hodinách tělesné 
výchovy i v odpolední družině. V tělocvičně trénovali šplh 
na tyči, hod medicinbalem, přeskok přes švihadlo. Na hřišti 
u tělocvičny zkoušeli hod do dálky, skok do dálky, trojskok, 
překážkový běh, sprint, vytrvalostní běh. Školní zahradu vy-
užili k procvičování hodu na cíl. Poté byli vybráni zástupci 
jednotlivých kategorií. Za nejmladší kategorii reprezentovali 
školu Dominik Pinkas, Tadeáš Tomeš, Kryštof  Poslušný. 
V kategorii 2. a 3. ročníku byli vybráni Matěj Konvalina, Ju-
lie Zárybnická, Jonáš Pšenička a Sára Kotyzová. Kategorii 4. 
a 5. ročníku zastupovali Matěj Pšenička, Iva Jarešová, Lukáš 
Plašil a Gita Šabatová. Zahájení víceboje proběhlo před bu-
dovou školy. Poté se všichni soutěžící rozmístili dle pokynů 
na jednotlivá stanoviště. Všichni bojovali houževnatě, vzá-
jemně se povzbuzovali, fandili. Síly zůstaly i na závěrečnou 
štafetu, ve které jsme se umístili na krásném druhém místě. 
Při závěrečném vyhodnocení jsme získali hromadu medai-
lí. V nejstarší kategorii nejlepší desetibojařky se na prvním 
místě umístila Iva Jarešová. V prostřední kategorii jsme opět 
bodovali. Nejlepším desetibojařem byl zaslouženě Jonáš 
Pšenička. A celkově jsme se jako škola umístili na krásném 
druhém místě. Díky houževnatosti všech našich sportovců 
a srdečnosti Jonáše Pšeničky, který daroval jednu ze svých 
medailí malé sportovkyni z našeho týmu, nebylo sportovce, 
který by se vrátil domů bez medaile. Poděkování patří všem 
našim zapáleným sportovcům, ale i rodičům, kteří nám po-
mohli při dopravě do Potštejna.

Žijí mezi námi aneb život s handicapem
V pondělí 26. 6. nás čekal velmi zajímavý projekt na téma 
„Žijí mezi námi aneb život s handicapem“. Před samotnou 
akcí jsme si přiblížili význam slova handicap. Poté jsme se 
společně s dětmi z MŠ sešli na školní zahradě. Pozvání přijali 
velice milí hosté. Se svým kolegou panem Petrem Tojnarem 
přijela nevidomá paní Renata Moravcová ze spolku Doteky 
naděje. Doprovod jim dělali dvě čtyřnohé vodící fenky – 
labradoři Lex a Xanto. Seznámili jsme se s kompenzačními 
pomůckami nevidomých. Zvážily jsme se na váze, která hlá-
sí výsledek vážení. Jiný přístroj rozlišil zvukem světlo nebo 
tmu v místnosti. Zaujal nás přístroj pro určení barvy obleče-
ní i text napsaný Brailovým písmem. Vyzkoušeli jsme chůzi 

naslepo se slepeckou holí i nalévání vody se zavázanýma 
očima.

Dalším milým hostem, tentokrát s handicapem pohybové-
ho aparátu, byl pan Jiří Kamš, upoutaný na invalidní vozík 
následkem pracovního úrazu. I jeho vyprávění bylo velmi 
poutavé. Zkusili jsme si přesun z místa na místo na invalid-
ním vozíku a vůbec to nebylo snadné. Bez bezbariérového 
přístupu se lidé na invalidním vozíku na spoustu míst ani ne-
dostanou, třeba do patra naší školy. Dostali jsme odpovědi 
na otázky a nebylo jich málo.

Děkujeme našim hostům za příjemně strávené dopoledne 
a za možnost vcítit se aspoň na chvíli do jejich rolí. Jistě 
jsme nabyli uvědomění, že být zdravý není samozřejmost. 
O své zdraví je potřeba pečovat a radovat se z maličkostí.

 Mgr. Iveta Pokorná

Školní výlet do Království perníku
V pátek 23. 6. jsme se vydali na výlet do Království per-
níku pod hradem Kunětická hora u Pardubic. Po příjezdu 
na parkoviště pod hradem jsme si dali svačinku a pohráli 
jsme si na dětském hřišti s průlezkami. Poté naše cesta vedla 
lesem přímo do pohádky. Na začátku prohlídky jsme po-
měřili tloušťku našich ukazováčků v originálním prstoměru 
a ověřili jsme si, zda patříme mezi párátka, hubeňoury nebo 
rovnou na pekáč. Hodná ježibaba nám ukázala, jak se pe-
čou perníčky. Ukázala svoje neposedné koště a každý dostal 
sladký perník na cestu. Prošli jsme také nebem a peklem. 
Odvážní vyzkoušeli čertovskou klouzačku. Výlet se vydařil, 
vrátili jsme se s novými zážitky.

        Pedagogové a žáci 1. a 2. ročníku ZŠ Lično

PANGEA
Žáci J. Bašová, Z. Doleželová a M. Pšenička (všichni 5. roč.) 
se zapojili do celostátní matematické soutěže PANGEA 
2023. Všem náleží pochvala ŘŠ za vzornou reprezentaci 
školy. Jejich úspěšné umístění v soutěži svědčí taktéž o pod-
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poře a rozvoji nadaných žáků ze strany pedagogů. Zde je 
malá statistika:
Účastníků / nadaných žáků ČR: 12.934. Naši školáci za se-
bou nechali 9.575 z nich.
Účastníků Královéhradeckého kraje: 519. Naši školáci za se-
bou nechali 416 z nich.

Své ovoce přinesla zajisté práce pedagogů s žáky naší školy 
v rámci Šablon III /Doučování žáků včetně nadaných žáků 
ohrožených školním neúspěchem a v systému NPO / Ná-
rodní plán obnovy. Významnou devizou v soutěži byl ze-
jména zájem, schopnost logického myšlení a zodpovědnost, 
se kterou naši školáci k soutěži přistupovali. Udělali všem 
velkou radost. 

TESTOVÁNÍ ŽÁKŮ ČŠI
V posledním květnovém týdnu proběhlo povinné testování 
žáků 5. ročníku se zaměřením na zjišťování výsledků vzdělá-
vání v systému InspIS SET. Každý ze 7 zúčastněných musel 
zvládnout dva testy. První se zaměřením na Čtenářskou gra-
motnost (60 minut) a druhý na Dovednosti usnadňující učení 
(70 minut). Soubory otázek nebyly jednoduché, vyžadovaly 
logickou úvahu i představivost. Všichni zúčastnění bravurně 
zvládali ovládání testové aplikace a práci s PC jako takovou.

Šablony III (2021 – 2023)
30. červnem 2023 skončilo období trvání výše jmenova-
ného projektu. Jako manager v něm pracovala Mgr. Mar-
ta Kopecká; příspěvková organizace získala dotaci ve výši 
496 688,00 Kč.

Pedagogové ZŠ a ŠD museli splnit níže uvedené aktivity 
včetně vedení předepsané dokumentace:
- sdílení zkušeností pedagogů z různých škol prostřednic-

tvím vzájemných návštěv
- vedení klubu pro žáky ZŠ
- doučování žáků ohrožených školním neúspěchem v ZŠ
- projektové dny ve výuce
- projektové dny mimo školu
- práce školního asistenta

Díky dotaci jsou obě školní budovy vybaveny například 
dvěma interaktivními panely Triumph Board 65,“ uspořá-
dali jsme různé výchovně vzdělávací akce, výlety za pozná-
ním a probíhalo tolik potřebné doučování žáků ohrožených 
školním neúspěchem.

Od 1. července 2023 přecházíme do dalšího projektu s ná-
zvem OP JAK.

PRAHA – školní výlet pro starší školáky
I v letošním školním roce jsme zvolili jako cíl školního  
výletu naše hlavní město Praha. Obě cesty jsme uskutečnili 

vlakem, městem jsme tentokrát chodili pouze pěšky. Stačilo 
přejít z Hlavního nádraží na Václavské náměstí a v jeho blíz-
kém okolí jsme měli rezervována 3 místa: Motýlí dům, Zr-
cadlové bludiště (v Domě hraček Hamleys) a Muzeum fan-
tastických iluzí. Nesměly chybět nákupy různých maličkostí 
na památku, focení u sochy sv. Václava, osvěžující zmrzli-
na, návštěva rychlého občerstvení Burger King a obchodní 
dům PRIMARK. Opět se nás ochotně ujala pí Marie Záryb-
nická, která se stala naší průvodkyní. Výlet se líbil všem a my 
dospělí jsme byli o to spokojenější, protože všech 18 dětí 
se chovalo přímo vzorně; respektovali dohodnutá pravidla, 
drželi při sobě a nikdo nebyl sám. Takže možná zase příští 
rok, tentokrát se zaměřením na historické památky. 
        

Bylo to ÍZY…
V závěru měsíce června probíhá vždy vyřazování absolven-
tů školy, kteří po ukončení 5. roč. přecházejí na jinou ZŠ 
s II. stupněm. Letos byl termín stanoven na úterý 27. 6. 
2023, a to ve Vinárně u Žabičky v Ličně. V 17 hodin se sešlo 
7 absolventů se svými rodiči a dalšími rodinnými příslušní-
ky, se zaměstnanci celé příspěvkové organizace, starostkou 
obce i s dalšími hosty. Absolventi vystoupili pod vedením tř. 
učitelky Marty Kopecké s krátkým kulturním programem, 
který vyvrcholil přednesem medailonků všech žáků, děkov-
nou řečí absolventů v podání G. Šabatové a společnou písní 
„ŠKOLA je jak abeceda“ za kytarového doprovodu p. Da-
vida Doležela. Poté bylo zahájeno stužkování všech absol-
ventů, předávání pamětných listů a dalších upomínkových 
předmětů. Také absolventi děkovali přítomným pedagogům 
krásnými dary zajištěnými rodiči. Chvíle radosti byly občas 
vystřídány nostalgií a smutkem, že nastane loučení. Chmurné 
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Školní družina
McDonald‘s Cup

Ve středu 19. dubna 2023 se konal fotbalový turnaj McDo-
nald ‘s cup v Rychnově nad Kněžnou. McDonald ‘s Cup je 
každoroční akcí, která propojuje mladé fotbalové nadšence 
a dává jim možnost ukázat své dovednosti a vášeň pro tento 
oblíbený sport. Naše škola se od začátku soutěže nezalekla 
silné konkurence a bojovala o každý míč. Kluci z našeho 
týmu ukázali výjimečnou píli a týmovou spolupráci, díky 
které získali třetí místo. Toto umístění je obrovským úspě-
chem pro naši školu. Nejenže jsme dokázali porazit několik 
silných soupeřů, ale také jsme ukázali, že malotřídní ško-
ly mají talent a vášeň pro sport. Děkujeme panu Šrámkovi 
za přípravu na turnaj a vedení týmu při zápasech a těšíme se 
na další spolupráci.

myšlenky byly rychle zahnány společným přípitkem učitelů 
a školáků a dále zmrzlinovým pohárem pí starostky. Věříme, 
že všichni odcházeli spokojeni – absolventi, rodiče a učitelé. 
Stávající 5. ročník patřil po všechny školní roky mezi nej-
lepší nejen prospěchem, ale i celkovým přístupem ke školní 
práci, schopností spolupracovat a vzájemně se podporovat. 
O kom je vlastně řeč? Podle přiložené fotografie v pořadí 
zleva: klečí T. Řehounková a Z. Doleželová a stojí: G. Šaba-
tová. L. Plašil, M. Krof, M. Pšenička a J. Bašová.

Mgr. Marta Kopecká

Zápis do 1. ročníku ZŠ
Dne 13. 4. 2023 proběhl v odpoledních hodinách v naší 
Základní škole zápis dětí do prvního ročníku pro školní 
rok 2023/2024. K zápisu dorazilo celkem deset natěše-

ných dětí v doprovodu rodičů a sourozenců. Pro budoucí 
školáky byly ve všech třech učebnách připraveny činnosti,  
při kterých děti hravou formou prokázaly, jak jsou připrave-
né na vstup do školy. Děti povídaly, zpívaly nebo recitovaly, 
manipulovaly s obrázky či předměty, kreslily, zkusily si psát 
na tabuli a pracovat s interaktivní tabulí. Na závěr měli před-
školáčci sami možnost zhodnotit, jak se jim u zápisu daři-
lo. Na děti čekaly samozřejmě za úspěšné zvládnutí zápisu 
i drobné odměny. My můžeme děti pochválit, všechny se 
aktivně do úkolů zapojily a snažily se. V září k nám do školy 
nastoupí osm malých nových školáčků a už se na ně těšíme!

Vítání občánků
V neděli 18. 6. 2023 odpoledne se uskutečnilo v místní  
vinárně slavnostní vítání nových občánků Lična do jejich 
života. K této příležitosti si sedm žáčků základní školy při-
pravilo krátkou kulturní vložku, kterou zpestřili část progra-
mu. Děti si secvičily pásmo písní a básniček, které přednesly 
všem zúčastněným. Za snahu a zdárné vystoupení je pak 
čekala sladká odměna.                   Mgr. Radka Prokešová
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Čtyřlístek
První květnový pátek vyrazili školáci na výlet do Klicpero-
va divadla v Hradci Králové na představení Čtyřlístek. Byl 
to nezapomenutelný zážitek. Děti přišly do školy nadšené 
a společensky oblečené, plné očekávání. Představení bylo 
plné vtipů a zábavy, které rozesmály nejen děti, ale i dospělé. 
Tato zkušenost z Klicperova divadla jistě zanechá v srdcích 
dětí dlouhotrvající vzpomínku na skvělý výlet za kulturou 
do našeho krajského města.

Přírodovědná soutěž
Celý duben a květen probíhala v naší škole příprava na  
přírodovědnou soutěž, která se konala 24. května na základ-
ní škole v Potštejně. Školáci měli za úkol poznat spousty 
rostlin a zvířat žijících v lese, na louce nebo u vody. Naši 
školu reprezentovalo 1O dětí, z toho 6 dívek a 4 chlapci. 
Matěj K. získal krásné, druhé místo. Umístění ostatních, zú-
častněných děti bylo nad očekávání výborné.

Den dětí
V pátek 2. června proběhl ve škole Den dětí. První dvě  
vyučovací hodiny se žáci učili a před desátou vyrazili na túru 
okolo Lična. Během túry měli možnost objevovat přírodu, 
naslouchat zvukům lesa. Byla to skvělá příležitost k tomu, 
aby získali nové dovednosti a poznali důležitost ochrany pří-
rody. V lese stavěli domečky a příbytky pro zvířátka nebo 
lesní skřítky. Po návratu z túry byli žáci unavení, ale nadšení 
a plní příběhů o svých dobrodružstvích v lese. Tato akce 
jim přinesla nejen radost a nové zážitky, ale také povzbudila 
jejich zájem o přírodu a aktivní trávení času venku.

      Bc. Michaela Nováková

Hasiči
Každým rokem se v květnu konají okrskové soutěže. Le-
tošní rok byl výjimečný tím, že se podařilo vytipovat místo 
soutěže v Ličně. S místem konání byl pro SDH Lično po-
slední roky problém. Tentokrát se nám naskytla příležitost 
uspořádat soutěž na louce v místě plánované nové zástavby. 
Sjelo se devět družstev mužů a tři družstva žen. Po nástupu 
a úvodních instrukcích byla soutěž odstartovaná štafetou 
4x100m. 1. dráha bariéra, 2. dráha okno, 3. dráha kladina 
s přenášením dvou svinutých hadic, následným spojením 
s rozdělovačem a jejich rozvinutí. 4. dráha přesun hasicího 
přístroje a položení na podkladovou desku. Zdánlivě jedno-
duché, ale v běhu a spěchu se stává, že přístroj to neustojí 
a padá. Ten musí zůstat stát. V takovém případě se musí 
závodník vrátit a přístroj opět postavit. Bohužel družstvo 
tím přichází o cenné vteřiny. Po celou dobu si čtyři závod-
níci družstva předávají proudnici, která jim nesmí spadnout. 
Po štafetách byli ličenští první. Ovšem toto pořadí bylo jen 
předběžné, vše se změnilo po druhé části soutěže, což jsou 
požární útoky. Pro nezasvěcené je to provedení hasičského 
útoku na čas se sáním z nádrže a na dva proudy na dráze 
100 m. Úkolem soutěžících je zasáhnout terče do otvorů tak, 
aby v co nejkratším čase naplnili nádržky terčů. Po dosaže-
ní patřičné hladiny vody se zvedne plovák a rozsvítí světlo. 
Útok končí rozsvícením obou světel terčů. Na zdolání terčů 

v našich podmínkách stačilo soutěžícím 30 – 40 vteřin. Zde 
se ličenští propadli na konečné 3. místo. V této disciplíně 
se stávají často kuriozity, jako že hadice praskne, zamotá 
se nebo nespojí s rozvaděčem. Tak často dostane sprchu 
i přihlížející divák. K povinnostem pořádajícího mimo pří-
prav tratí je i zajištění cateringu. Pohoštění bylo umístěno 
do prostoru zbrojnice a nebyla nouze o dobré jídlo a pití. 
A když si k tomu všemu přičteme krásné počasí, které nás 
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po celou dobu soutěže provázelo, vyšel nám z toho i krásně 
prožitý a vydařený den.

Řada hasičských sborů v těchto dnech slaví výročí založení. 
17.6. se naši hasiči zúčastnili oslav 150 let od založení ha-
sičského sboru Týniště nad Orlicí. Zde závěrem absolvovali 
okružní jízdu po městě s naším vozem Liaz za doprovodu 
houkaček.

24. 6. Oslavil 145 let od založení sbor Domašín a ta samá 
léta i sbor v Byzhradci. Opět jsme na tyto dvě akce byli zvá-
ni. I náš sbor má letos výročí. Oslavy 135 let od založení 
plánujeme na 23. 9. a budou pro členy sboru a pozvané.

Dále jsme před sebou měli úkol zajistit na 1. 7. k prohlídkám 
veřejnosti požární zbrojnici u příležitosti Obecního dne. Byl 
to den otevřených dveří obecního úřadu, školy, školky a už 
jmenované zbrojnice. Akce byla spojena s poutí, kterou pořá-
dala TJ Sokol Lično. Posvícení pak bude připravovat náš sbor.

Závěrem bych chtěl upozornit na Knihu praporů. Ve spo-
lupráci OSH Rychnov nad Kněžnou a jednotlivých sbo-
rů našeho okresu, které vlastní prapory, byly tyto prapory 
nafoceny a zpracovány do knihy, která je v tisku. Cena je 
300,- Kč. Zájemci se můžou přihlásit u starosty sboru Aleše 
Zárybnického. Při vyčerpání výtisků a dalším zájmu může 
být zadán dotisk.

      Za výbor SDH Lično - Václav Kopecký

TJ Sokol

Ličenská pouť
V posledním vydání zpravodaje jsme se loučili informací 
o brzkém konání valné hromady TJ Sokol. Ta se uskutečnila 
v prostorách nově otevřené Vinárny dne 21.4.2023. Pro-
běhly tedy volby nového výboru a ten je nyní ve složení: Jan 
Baše, Pavel Tomeš, Tomáš Vilímek ml., Jan Burket, Pavel 
Vosáhlo, Petr Moravec, Monika Šimberská, Tomáš Jarkov-
ský, Jan Plašil ml., Jaroslav Kašpar a předsedou TJ Sokol 
se stal Martin Šesták. Odstupující sestavě výboru děkujeme 
za předchozí obětavou práci.

Po výroční valné hromadě jsme se pustili do práce a uspo-
řádali brigádu na přípravu dřeva na letošní sezonu a hlav-
ně na pálení čarodějnic. Právě pálení čarodějnic byla první 
větší venkovní akce v této sezoně a byla zahájena tradič-
ním stavěním „Máje“ pod taktovkou TEMA – clubu. Poté 
se pokračovalo na hřiště, kde byly připraveny pro naše nej-
menší soutěže se sladkými odměnami. Dále byla připrave-
na tradiční hranice, na kterou nám děti ze školky a školy 
připravily čarodějnici – děkujeme za spolupráci. Na akci 

bylo také připraveno bohaté občerstvení, o které se nám 
tradičně postarali naši šikovní pánové Miroslav Padrián, 
Miroslav Jedlinský a Standa Koráb. Děkujeme také Simo-
ně Korábové, Jarče Šabatové, Vojtovi Jánskému a Natá-
lii Hanušové, kteří se starali o obsluhu, poděkování také 
patří místním hasičům, kteří bděli na bezpečnost celé 
akce. V průběhu večera nás mile překvapil bývalý před-
seda František Talavašek, který se na nás přišel podívat. 
Nezaváhali jsme a veřejně jsme mu předali ocenění za jeho 
20leté působení v pozici předsedy.

V průběhu května jsme uspořádali několik dalších brigád, 
na kterých jsme hlavně zapracovali na údržbě areálu. Jednou 
z hlavních věcí byla obnova šotolinového hřiště, na které 
jsme společnými silami rozhrnuli více jak 40 tun nové šoto-
liny. Za vaší pomoc děkujeme a moc si toho vážíme! Nerad 
bych zapomněl na Michala Truhláře a Standu Korába, kteří 
se pravidelně starají o sečení trávníku v areálu, poděkování 
patří také Davidovi Hejnovi, který se postaral o nový roz-
vod vody a odpadů v klubovně a altánu a také údržbu WC.
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Nyní je tedy možné si zahrát volejbal nebo nohejbal a také si 
zakopat na fotbalovou bránu, která je již opatřena sítí. Kaž-
dý pátek od 16:30 hodin otevřít naši klubovnu, tak aby bylo 
možné se při sportování občerstvit a zpříjemnit si chvíle 
trávené v našem areálu. Jsme moc rádi, že se tam scházíme 
v tak hojném počtu a budeme rádi, pokud mezi nás zavítají 
další občané si zasportovat nebo se jen pobavit a posedět 
se sousedy.

Na konci května také proběhla akce Blešák, kde bylo možné 
prodat již nepotřebné věci a posunout je tak dál k dalšímu 
použití. V rámci akce bylo možné si vyzkoušet šití a dal-
ší ruční tvoření, děti si mohli zaskákat na skákacím hradě 
a účastníci se občerstvit. Počasí nám přálo a i díky tomu se 
povedlo udělat další pohodovou akci. Děkujeme paní Ka-
mile Dyntarové za zajímavou myšlenku.

V sobotu 10.6. uspořádal v areálu TJ Sokol Roman Samek 
tradiční „Braňáček“, kde pro účastníky byla připravena pří-
rodní trať spolu s více jak 20ti překážkami. Běhalo se v ně-
kolika kategoriích od malých dětí v doprovodu rodičů až 
po kategorii dospělých, nakonec bylo na trati více jak 40 
účastníků. Počasí nám přálo a celá akce se velmi povedla. 
Na akci bylo připraveno občerstvení včetně makrel, které 
byly obzvláště vyvedené. Děkujeme tedy Romanu Samkovi 
za perfektní organizaci a všem, kteří se na akci podíleli a při-
šli si zasoutěžit!

Výsledky: muži: 1. Jindra, 2.Kuckir, 3.Piják, ženy: 1. Pinka-
sová, 2. Košíková, 3. Zárybnická;
chlapci do 15 let: 1. Majtán, 2. Vik, 3. Herman; děvčata 
do 15let: 1. Kotyzová, 2. Viková, 3. Šabatová; chlapci do 10 
let: 1. Pinkas, 2. Kuckir, 3. Tomeš; děvčata do 10let: 1. Za-
rybnická J., 2. Pijáková, 3. Zarybnická Ž.; chlapci do 6let  
1. Korcina, 2. Bečka, 3. Herman, děvčata do 6 let 1. Pinka-
sová, 2. Korcinová, 3. Talavašková

Ličenská Pouť 2023 je již za námi. Jak asi víte, naše pouť 
není úplně klasickou poutí s nabitými stánky zbožím po-
chybné výroby a kvality. Snažíme se podporovat regionální 
řemeslnou zručnost, v rámci zábavy i vzdělávání dětí a sa-
mozřejmě kulturní vyžití hostů. K vidění byli záchranáři 
SAR, kouzelník Jan Komberec, mažoretky Safira, taneční 
skupina RK Crazy pod vedením místní ředitelky ZŠ paní 
Laliové, sokolník Michal Budera, myslivci ze spolku MS Háj 
Voděrady-Lično v zastoupení Kláry Janíkové, Valda Team 
s koníkem, Výstava veteránů od místních nadšenců Františ-
ka Talavaška, Stanislava Plachého, Marka Hejny a Jana Ba-
šeho. Celou akcí nás provázela česká herečka a moderátorka 
Eva Čížkovská. Nechyběl ani hudební program s odpoled-
ním vystoupením Patrika Stoupy a jeho přítelkyní, který byl 
zakončen kapelou Plazma Rock. Samozřejmě k pouti pat-
ří kolotoče, střelnice, skákací hrady a letos byl i autodrom. 
Díky pestrosti programu si snad našel každý svůj prostor 
pro zábavu anebo si alespoň pochutnal na dobrotách, kte-
rých bylo na pouti opravdu hodně.

Děkujeme našim partnerům: Audis Bus s.r.o., Uniprint 
s.r.o., Sanap Kostelec s.r.o., Agrico s.r.o., Beas a.s., samo-
zřejmě SDH Lično a Obci Lično za dlouhodobou podporu!
V rámci naší poutě byla organizovaná aukce a dobrovol-
ná sbírka pro TJ Sokol Voděrady na opravu sportovního 
zázemí po nedávném požáru. Do aukce věnovali předmě-
ty Jan Kopecký, Jaroslav Plašil a Eva Čížkovská. Dražené 
předměty byly: podepsaný dres hráčů FC Hradec Králové, 
podepsané kopačky a dres Girondins de Bordeaux od Ja-
roslava Plašila, dres SK Slavia Praha podepsaný Tomášem 
Holešem, vítězný pohár za Rally Hustopeče s rukavicemi 
podepsané od Jana Kopeckého a vouchery na divadelní 
představení podepsané od Evy Čížkovské. Výsledek aukce 
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byl asi pro všechny velkým překvapením - částka vyskočila 
na krásných a neuvěřitelných 93.000,-Kč! Naší sbírku pod-
pořil Pavel Kopecký (Ličnogreens), který věnoval na Pouť 
plody své práce ve formě plného stánku vynikajících rostlin 
Microgreens, které jste mohli zdarma ochutnat a pokud jste 
chtěli, tak přispět do sbírky. Za všechny vaše dary jménem 
TJ Sokol Voděrady děkujeme!

Předání peněz TJ Sokolu Voděrady proběhlo 9. července 
v požárem poničeném areále. Zástupci TJ Sokol Lično pře-
dali skvělý výtěžek sbírky ve výši 107.011,-- Kč.

Ličenská Pouť je organizačně a provozně velmi složitá akce, 
do které se zapojují hlavně nejen místní občané. Nesmírně 
si vážíme Vás všech, kteří jste ochotni trávit svůj volný čas 

pro potěšení ostatních. Je nám ctí s vámi pracovat a těšíme 
se na další společné akce.
VELKÉ DÍKY!!!

        Za TJ Sokol Lično Jan Baše a Martin Šesták

Turnaj v nohejbalu
Společně s Ličenskou poutí proběhl tradiční 38. ročník  
nohejbalového turnaje trojic. Letos se účastnilo 12 týmů. 
Nejlepším týmem byl tým LIČNO, který ve složení Jin-
dra M., Zárybnický J. a Schod Z. obhájil loňské prvenství, 
na druhém místě skončil tým z Čestic a třetí byl tým ze 
Synkova. Ceny do soutěže věnovali: Obec Lično, TJ Sokol 
Lično, AGRICO Týniště nad Orlicí - prodej a servis země-
dělské, lesní, komunální a zahradní techniky, BEAS Lično 
– pekárna, UNIPRINT Rychnov n. Kn. – tiskárna, TEKRA 
Lično – výkrm brojlerů, SANAP Kostelec n. Orl. – pro-
dej dřevoobráběcích strojů, Stavebniny Morávek – Kostelec 
nad Orlicí, Dapi – prodej obuvi.

Včelaři – Český svaz včelařů 
Rok pomalu přechází k podletí – 
my včelaři se stáčíme druhý med 
a na připravujeme včelstva na přezi-
mování. Zdá se to ještě brzy, ale vče-
ly začínají svůj rozvoj již na přelomu 
února a března, v květnu máme prv-
ní medobraní, letos pro některé pře-
kvapivě úrodné. A nyní po odkvětu 

lip již proběhne druhé medobraní a léčení včelstev. Jako 
každoročně se budeme snažit na zimu připravit včelstva 
silná a zdravá, aby nám zase příští rok dělala radost a od-
vedla svoji práci přírodě.

Při naší březnové členské schůzi jsme se domluvili 
na preventivním léčení po vytáčení medu kyselinou mra-
venčí (Formidol) a v srpnu opět jako vloni Gabonem 
(za normálních okolností se léčí 1x za dva roky). K náku-
pu léčiva došlo v naší organizaci centrálně a léčivo bylo 

jednotlivým včelařům rozdáno koncem června, tak aby 
bylo užité co nejefektivněji a ve správných agrotechnic-
kých lhůtách. Kleštík (varoa destroctor) ohrožuje naše 
včelstva čím dál více, protože narůstá jeho rezistence 
vůči léčivům. Jednoduše je stále odolnější a je těžší se ho 
zbavit a udržet včelstva v dobré kondici.

Dále pak ČSV v posledních týdnech rezonuje otázka sni-
žování dotací. To se prvně promítlo do vydávání časo-
pisu Včelařství, které v tištěné podobě dostává měsíčně 
každý včelař do své schránky. Časopis informuje o no-
vinkách, trendech i aktuálních problémech. Nyní je však 
jeho vydávání na rozcestí, zda bude nadále v tištěné nebo 
přejde na elektronickou podobu z důvodů snížení nákla-
dů. Je oslovena celá členská základna na vyjádření zájmu 
o tu kterou formu a je na stole i otázka výše samotného 
předplatného a samozřejmě i otázka členských příspěv-
ků, které zůstaly pro letošek zatím stejné. I o tom jsme 
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jednali na naší členské schůzi 30.června 2023 v hoděčín-
ské Bumbálce.

Přeji všem krásné léto, včelařům silná a zdravá včelstva. 
Chtěla bych v závěru také poděkovat obcím, které na nás 

pamatují ve svých rozpočtech a poskytují nám finanční 
prostředky na rozvoj naší činnosti.
 

      Ing. Martina Ludvíková,
předseda ČSV ZO Lično

Tema Club
Letošní rok začal velkou dřinou respektive stěhováním 
do nových prostor, které se nachází v budově obecního 
úřadu. Po měsíci permanentního zařizování a zkrášlování 
našeho „TEMÁČE“ jsme konečně otevřely brány dětem 
i dospělým.

Díky nově zrekonstruované kavárně jsme mohly 14. 4. 
uskutečnit cestovatelské povídání Michala France „S Jawou 
na cestách – Kuba“. Kavárna praskala ve švech, pivo, které 
nám věnoval Český zahrádkářský svaz Lično, teklo prou-
dem a nikdo ani nedutal, jak byla přednáška zajímavá. Pro 
velký zájem místních i přespolních bychom chtěly pokra-
čovat s podobnými cestovatelskými i dalšími přednáškami.

Poslední dubnový den jsme se sešli za farou na louce, 
abychom s pomocí TJ Sokol Lično postavili Májku. Tím-

to děkujeme místním mladým mužům, kteří se zasloužili 
o skácení a opracování stromu z obecních lesů a mladým 
ženám a dívkám, které Májku krásně barevně ozdobily. 
Májka zkrášlovala obec čtrnáct dní. 13. 5. jsme se sešli 
opět za farou a tentokrát úkolem mladých mužů bylo ská-
cet Májku, byl to nelehký úkol, protože měřila bez mála 
23 m. Po vydařeném výkonu přišlo každému vhod poseze-
ní u táboráku, opéct si buřta a zazpívat pár lidových písní. 
Tímto bychom chtěly poděkovat Petru Dokulilovi a Kris-
týně Myšákové za hudební doprovod a dále hasičům Lično 
za pomoc s organizací.

Před začátkem prázdnin 6. 6. jsme uspořádaly pro děti, 
které navštěvují náš kroužek angličtiny, anglické odpole-
dne. Venku jsme hráli hry, samozřejmě v angličtině, a po-
tom jsme se přemístili do kavárny U Žabičky. Pro děti bylo 
nachystané kino a malé občerstvení. Všichni jsme si to ná-
ramně užili a těšíme se na další školní rok.

Celý školní rok, každé úterý, jsme se scházely v tělocvičně, 
abychom daly zabrat naším stehnům a zadkům za dopro-
vodu Terezky Slezákové (mažoretky Marlen). Byla to úžas-
ně strávená hodinka týdně se skvělými lidmi. Doufáme, že 
bude stále zájem a budeme od října pokračovat ve větší 
sestavě.

         Za Tema Club
Mája a Terka
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Noc kostelů
Vážení přátelé,

na počátku června jsme vás uvítali v našem ličenském kos-
tele Zvěstování Páně.

Letos proběhl jubilejní 15. ročník Noci kostelů, ve kterém 
bylo zapojeno více než 1800 kostelů po celé České republi-
ce, návštěvnost na 454 tis. vstupů. V Ličně jsme se společ-
ně sešli a vystoupení připravili již osmou sezónou.
Je nám radostí, že se nám stále daří organizovat takovéto 
krásné a příjemné události, kulturní akce, kde se můžeme 
všichni potkat a strávit spolu pohodový čas.

Postupně se nám daří náš kostel Zvěstování Páně opravovat. 
V loňském roce se byla kompletně dokončena rekonstrukce 
sanktusníku (malé věžičky), máme před sebou plán výměny 
střešní krytiny a oken. Nyní je však poměrně neodkladná 
celková revize elekroinstalace. Centrální lustr kostela není 
částečně zhasnutý, že bychom zapomněli vyměnit žárovky, 
ale proto, že odchází nejen elektroinstalace, ale také kabelo-
vé vedení ve spotřebičích a bude třeba restaurovat i to.

Pro mě osobně byla letošní noc kostelů trochu výjimeč-
ná, protože jsem měla možnost pozdravit obecenstvo ne-
jen jako spoluorganizátor, ale také mi bylo ctí vás popr-

vé pozdravit jako starostka naší obce. To byl také důvod, 
proč jsem vás pozvala po ukončení hudebního programu 
na výstavu obrazů s tématikou našich vesnic. Tyto obra-
zy a v zádveří fotografie jsou běžně umístěny na obecním 
úřadě a jsou tedy široké veřejnosti méně přístupné.

Letošní vystoupení oživili svými hudebními skladbami 
Kateřina Brandejsová – příčná flétna, Martin a Václav 
Brandejsovi – kytary a Johana Ludvíková - cello.

Pozdrželi jsme se společně po skončení vystoupení našeho 
sboru Ličeňák pod vedením Martina Falty a nechali v sobě 
doznít tóny krásného večera. Naše hudební vystoupení se 
tentokrát neslo s tématikou lásky a spojení dvou lidí, ra-
dosti na začátku společné cesty životem a přání oddanosti 
a vytrvalosti. Po vystoupeních proběhla ochutnávka meš-
ních vín a oplatek, které jsou v průběhu mše proměňované 
v tělo Páně.

Náš sbor potom ještě další sobotu vystupoval na svatbě 
v kostele v Opočně. Mohu jen podotknout, že vystoupení 
mělo velký úspěch.

  za organizátory
a Dobrovolný hudební sbor Ličeňák

  Martina Ludvíková
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Společenská kronika

Ve 2. čtvrtletí 2023 slavili/slaví:
94 let – Matějková Marie, Lično
86 let – Jehličková Marie, Lično
86 let – Martinec František, Ostašovice
83 let – Truhlářová Marie, Lično   
81 let – Šípek Alois, Lično    
81 let – Petržílek František, Lično   
81 let – Janeček Miroslav, Radostovice  
81 let – Samková Růžena, Lično
70 let – Hejnová Marie, Lično   
70 let – Votroubková Jana, Lično
60 let – Padriánová Jitka, Lično

Narodili se:
Gašparovič Viktorie
Burket Štěpánka

Odešli z našich řad:

Trocha poezie potěší

ORLICE
Malebnou krajinou

Orlických hor,

mezi kopci dolinou
klikatí se potůček.

Jde vlnka za vlnou
spolu s Orlicí,

mění se
v řeku dravou.

ZEMSKÁ BRÁNA
Pašeráckou stezkou

v hlubokém hvozdu ukrytou,

prošel jsem 
Zemskou bránou.

Pod kamenným mostem
klikatí se řeka,

hraniční kámen
říká nám:

Zde končí
země česká.

Jan Dawidko

Setkání u lesního křížku v Ostašovicích
V polovině června jsme se sousedsky sešli u lesního křížku 
v Ostašovicích. Příjemnou kulturní vložkou byly recitované 
básně s tématem přírody a souznění. Na této předletní akci 
je příležitost se sejít s lidmi, se kterými se nevidíme za celý 
rok, popovídat si a seznámit se s novými příchozími do naší 
vesnice. Celé nedělní podvečerní setkání se neslo ve velmi 
přátelské atmosféře s všemi připraveným domácím občer-
stvením.

Je třeba poděkovat panu Pavlu Cimrmanovi a Zdeňku Ma-
lému, že se již pravidelně na akci podílí jako organizátoři.

Ing. Martina Ludvíková

60 let – Brožová Miluše, Lično
50 let – Joukl Karel, Lično
50 let – Sedláčková Dana, Radostovice

Všem oslavencům gratulujeme!
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Trocha říkadel pro ty nejmenší

KRTEK
Krtku, krtku krtečku
vylez z díry holenku,
budeme si spolu hrát,
postavíme velký hrad.

Všude spoustu chodbiček,
okýnek a uliček.

VČELKA
Včelka létá z květu na květ,
šťávu z květu sbírá na med,
méďa s Jirkou ho mají rádi,

jsou to velcí kamarádi.

SVĚTLUŠKY
V létě, když se zešeří,
světýlka se rozsvicí,
rozsvicí je mušky,

malé světlušky.

VRABEC
Čim čarára, čim,čim,čim

co já najdu, všechno sním,
od máčku a koláčku

slupnu tučnou žížalku.
Čím čarára, čim,čím,čím

budu silný,to já vím.

KOS
Kos je černý pták,

žížaly má rád,
jen jak troch zaprší
na zahradu peláší.
Sbírá malé žížalky

neposlušné dešťovky.

VODNÍCI
U rybníka v Lukavici

straší tam dva vodníci,
mají modré fraky,

děti pozor na bubáky.

NA HŘIŠTI
Na hřišti si děti hrají,

s míček kluci dovádějí,
a děvčata s kočárky
hrají sina maminky.

SLONI
Sloni to jsou ušáci,
břicháči a nosáči

Jsou to velcí rošťáci,
všežravci a naháči.

STONOŽKA
Viděli jsme stonožku
navlékat si ponožku,
na každou nožičku´

ŽÁBA
Sedí žába u rybníka

kuňká, kváká na Pepíka,
kuňká, kváká Pepíku

dej mi kousek rohlíku.

Jan Dawidko

Zveme vás na další kulturní a společenské akce v obci
Posvícení - v sobotu 26. srpna 2023 u hasičské zbrojnice

Pivozáří - v sobotu 9. září 2023 u sokolovny
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Pouť






